

Diploma Pengurusan Maklumat:

PERJALANAN 20 TAHUN DI BUMI KENYALANG



Bermulanya penubuhan Diploma Pengurusan Maklumat di UiTM Sarawak adalah merupakan hasil permintaan daripada Kerajaan Negeri Sarawak pada masa itu. Sebelum penubuhannya, jumlah professional dan pegawai separa professional di bidang pengurusan maklumat agak terhad. Melalui perbincangan yang panjang dan penuh semangat antara pihak Fakulti Pengurusan Maklumat dan pihak pengurusan UiTM Sarawak, satu keputusan besar telah dilahirkan. Ia bukanlah sekadar impian, tetapi sebuah realiti yang akan membawa impak yang jauh ke hadapan. Program Diploma Pengurusan Maklumat akan menjejakkan kaki di kampus UiTM Sarawak.

Pada bulan November 2003, lembaran sejarah mengukir satu bab baru dengan penubuhan program Diploma Pengurusan Maklumat di UiTM Sarawak. Bermula dengan 2 orang pensyarah sebagai peneraju, iaitu Puan Suriani binti Jack dan Encik Albakri bin Mohammad, program ini telah membuka pintu kepada 12 orang pelajar pertamanya. Sepanjang perjalanan, program ini tidak pernah berhenti tumbuh. Dengan setiap semester yang berlalu, menyaksikan pertambahan yang mengagumkan dalam bilangan pelajar dan pensyarah yang terlibat. Hingga ke hari ini, fakulti dengan bangganya mempunyai purata 300 pelajar setiap semester, yang turut disertai oleh barisan pensyarah yang penuh dedikasi.

Selama dua dekad yang lalu, program ini telah menjadi tempat kelahiran lebih dari 2000 graduan. Mereka bukan sekadar meninggalkan bangku kuliah, tetapi membawa bersama mereka semangat kegigihan untuk menyumbang kepada masyarakat. Sebahagian besar dari mereka telah memenuhi keperluan penting pegawai separa professional dalam Kerajaan Negeri Sarawak serta di pelbagai sektor swasta. Mereka bukan sahaja menjadi penggerak pertumbuhan ekonomi, tetapi juga membawa cahaya harapan kepada komuniti di sekitar mereka. Namun, kejayaan ini tidak berhenti di situ. Banyak daripada graduan kita telah terus memperdalam ilmu mereka, mengejar pendidikan ke peringkat yang lebih tinggi.

Kini, mereka berdiri teguh di pelbagai jawatan di agensi kerajaan dan syarikat swasta di seluruh negara, membuktikan bahawa tiada yang dapat menghalang mereka untuk mencapai cita-cita yang lebih tinggi. Di sebalik setiap kejayaan, terdapat sentuhan nasihat dan dorongan 14 orang pensyarah tetap di fakulti ini. Mereka bukan hanya pengajar, tetapi mentornya juga. Mereka memberi galakan, membina visi, dan mengilhami generasi baru untuk menerajui cabaran masa depan dengan keyakinan dan keberanian.

Tidak dilupakan penubuhan Persatuan Pengurusan Maklumat (INFORMS), sebuah entiti yang muncul dari semangat dan cita-cita, menawarkan medan untuk pelajar Diploma Pengurusan Maklumat meluahkan kreativiti dan kebolehan mereka. Dengan penuh dedikasi, mereka merancang dan melaksanakan pelbagai aktiviti kokurikulum yang menarik dan bermakna. Cerita kebangkitan INFORMS terukir indah. Ia bukanlah sekadar hasrat, tetapi nyata hasil dari desakan dan keinginan para pelajar untuk menyertai perjalanan yang lebih bermakna di luar dinding-dinding kuliah.

Namun, INFORMS tidak hanya sekadar sebuah persatuan. Ia adalah suara yang bergema di koridor-koridor kampus, mewakili dan menghubungkan para pelajar dengan dunia akademik di fakulti. Dengan peranan yang dinamik, INFORMS menjambatani jurang antara pelajar dan pihak pengurusan, memastikan setiap suara didengari dan setiap keperluan dipertimbangkan. Di tengah-tengah kepelbagaian aktiviti dan sumbangannya kepada komuniti, INFORMS sentiasa konsisten aktif ke arah pertumbuhan dan kecemerlangan. Ia adalah simbol kekuatan kolaborasi dan jalinan antara pelajar-pelajar untuk mencapai kejayaan.

**Pada bulan
November 2003,
lembaran sejarah
mengukir satu bab
baru dengan
penubuhan program
Diploma
Pengurusan
Maklumat di UiTM
Sarawak.**

**Penulis: Dr. Hajah Imilia Ibrahim
dan Suhaida Halamy**

Sepanjang 20 tahun penubuhannya di bumi kenyalang, pelajar dan pensyarah di fakulti ini bukan sahaja menyumbang kepada kecemerlangan akademik universiti. Mereka juga banyak melibatkan diri dalam aktiviti memperkasa dan mempromosi keperluan serta pengurusan maklumat di kalangan masyarakat. Dengan kerjasama yang kukuh diantara persatuan serta agensi lain di negeri Sarawak, banyak perubahan di peringkat masyarakat telah dilakukan. Antaranya penambahbaikan dan penubuhan perpustakaan komuniti di lokasi yang memerlukan serta aktiviti celik maklumat yang sering diadakan.

Seiring berlalunya 20 tahun, fakulti ini telah menyaksikan gelombang perubahan yang melanda pelbagai aspek pengurusanannya. Yang terkini adalah satu keputusan besar telah diambil: nama Fakulti Pengurusan Maklumat diubah kepada Pusat Pengajian Sains Maklumat. Ia bukan sekadar satu perubahan kosmetik, tetapi satu langkah yang mendalam bagi kami memahami evolusi dan keperluan semasa dalam bidang yang semakin berkembang ini. Dengan nama baru ini, kami membawa harapan yang baru. Harapan untuk mencapai kecemerlangan dalam ilmu pengetahuan dan inovasi. Harapan untuk terus mengejar aspirasi dan inspirasi dalam menyumbang kepada masyarakat melalui ilmu sains maklumat. Semoga nama baharu ini menjadi titik tolak untuk penghayatan yang lebih mendalam, penyelidikan yang lebih bermakna, dan pencapaian yang lebih gemilang di masa hadapan. Bersama-sama, kami menghadapinya dengan semangat yang tidak padam dan membawa fakulti kepada kejayaan yang lebih cemerlang di masa-masa akan datang.

